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Folketingets Kulturudvalg har den 1. februar 2019, efter ønske fra Søren Søndergaard 

(EL), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 86 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål: 

I forlængelse af oversendelsen af DR’s budget for 2019 omdelt som KUU alm. del - bilag 

69 bedes ministeren anmode DR om at oplyse, hvor store beløb der i 2019 er afsat til 

prekøb af henholdsvis danske spillefilm og danske dokumentarfilm. 

 

Svar: 

 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra DR, som oplyser følgende: 

” Det fremgår af DR’s public service-kontrakt for 2019-2023, at:  

 

”DR skal i kontraktperioden engagere sig på markedsvilkår i dansksprogede kort-, 

dokumentar- og spillefilm udført hos uafhængige producenter i et omfang svarende 

til det nuværende i forhold til antallet af titler, dvs. i gennemsnit 14 spillefilmstitler 

årligt og 23 kort- og dokumentarfilm årligt i løbet af kontraktperioden. Ordningen 

evalueres efter 2½ år.” 
 

I forlængelse af oversendelsen af DR’s budget for 2019 kan DR oplyse, at der i 2019 er 
afsat i alt ca. 18 mio. kr. til danske spille-, kort- og dokumentarfilm, svarende til det 

niveau, der er forudsat i ”Et nyt, mindre og mere digitalt DR - Spare- og udviklingsplan 

for DR” (september 2019). Af de i alt ca. 18 mio. kr. er det på nuværende tidspunkt 
forventningen, at ca. 6 mio. kr. afsættes til spillefilm mens ca. 12 mio. kr. afsættes til 

danske kort- og dokumentarfilm. Dette er en foreløbig fordeling, som både i 2019 og 

fremadrettet vil kunne ændre sig i både op- og nedadgående retning som følge af 

forhandlinger om de konkrete film, der fra 2019 skal erhverves på markedsvilkår samt 

ændringer i prioriteringer hos DR, der skal sikre, at DR lever op til kravet i public 

service-kontrakten.” 
 

Jeg kan henholde mig til det af DR oplyste. 
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